
باز باران باز بحران
معضل آب گرفتگی در تهران تمامی ندارد!

 باز باران بــا ترانه آمــد و پایتخت را آب 
گرفت. یادمان نمی رود همین چند سال 
پیش بود کــه در زمان شــهردار تهران، 
همین موضــوع در رابطه بــا مترو پیش 
آمد و مشــکلات زیادی را ایجاد کرد. در 
آن زمان هم شــهردار تهران به هر دری 
زد و گفت تمــام تلاشــش را می کند تا 
پایتخت به حالت عادی بازگردد؛ اما این 
تمام ماجرا نبــود و تنها مرهم موقتی بود 
بر درد بی درمانی که اکنون با هر بارندگی 
تهران را تهدید می کند. با آمدن فصل پاییز 
امسال خوشــبختانه بارندگی ها نسبت 
به 50 ســال اخیر با روند رو به رشــدی 
روبه رو بوده است؛ روندی که با وجود عدم 
زیرساخت های لازم برای این بارندگی ها 
باعث شده بســیاری از نقاط کشور دچار 
مشکل شــود و در 10 نقطه پایتخت هم 
شاهد آب گرفتگی باشــیم. مسئله ای که 
باعث شــد معابر شــیخ فضل اله، تقاطع 
تیموری، میدان آزادی ابتدای مخصوص، 
پل کفش ملی در بزرگــراه فتح، بزرگراه 
قزوین ابتدای تقاطع امام زاده معصوم، سه 
راه آزادی و... دچار آب گرفتگی شود و تونل 
امیرکبیر هم به طورکامل بسته و مسدود 
شود. به گفته سرهنگ تویسرکانی، معاون 
هماهنگ کننده پلیس راهور فاتب، با توجه 
به بارندگی شــدیدی که در سطح شهر 
داشــتیم و آب گرفتگی معابر، شهروندان 
و راننــدگان حتی المقدور از ســفرهای 
غیرضرور خودداری کنند تا سازمان هایی 
هم چون آتش نشانی، راهداری، شهرداری 
و پلیس بتوانند هرچه سریع تر مشکل را 

حل کنند.
سیل در تهران اتفاق نخواهد 

افتاد

اما مشــکل بزرگ تر تهدید ســیل است؛ 
آنچه که به اعتقاد مدیرکل امور خدمات 
شهری شــهرداری تهران اتفاق نخواهد 
افتاد. اصغر عطایــی، در ایــن رابطه در 
گفت وگو با مهر دربــاره آخرین اطلاعات 
و آمار بــارش باران در شــهر تهــران و 
آب گرفتگــی برخی معابر شــهری گفته 
اســت: اگر بخواهم این حجم بارش را با 
سال ۹۴ و ســیل »کن« قیاس کنم، باید 
بگویم که در آن سال طی ۲0دقیقه بارش 
ما ۳0میلی متر بارش باران داشــتیم. اما 
طی دو شب گذشــته از ۸ شب تا ۹ و نیم 
شب به مدت یک ساعت و نیم اوج بارش 

بود و به دلیل تمهیداتی که شــهرداری 
تهران در طول سال برای لایروبی کانال ها و 
مسیل ها برنامه ریزی کرده بود آب گرفتگی 
و آســیبی را شــاهد نبودیم: »شهرداری 
تهران به دنبال وظیفه ذاتــی که دارد در 
طول سال کانال ها و مسیل های داخل شهر 
را به صورت مستمر لایروبی می کند و اگر 
موضوعات عمرانی نیاز باشد آن را برطرف 
می کند؛ برای همین شــب گذشته حتی 
10درصد ظرفیت برخــی از این کانال ها 
هم پر نشد.« عطایی ادامه داد: موضوعی 
که شهرها را هنگام بارندگی تهدید می کند 
این اســت که کانال ها، مسیل ها و رودها 

دچار مشکل شود. ســیل در شهرها هیچ 
وقت به خاطر پر شدن نهرها و شبکه های 
فرعــی رخ نمی دهد. باید یک مســیل یا 
کانال دچار مشکل جدی شــود تا سیل 
رخ بدهد که خوشبختانه از این بابت هیچ 
نگرانی وجود ندارد و سیل تهران را تهدید 
نمی کند. ممکن اســت در اثر بارش، یک 
نهر ۴0 سانتی کمی پر شود و آب آن داخل 
خیابان بیاید اما با این همه جای خالی یک 
پرسش وجود دارد که اگر آسمان بخواهد 
به همین شکل ببارد آیا باز هم باید نگران 
تهدید سیل باشــیم و یا خیر و آیا این بار 
تمام تونل ها مسدود نخواهد شد؟ بماند که 

پیروز حناچی، شهردار فعلی تهران نیز در 
توئیتی این اطمینان را به شهروندان داده 
که با توجه به گستردگی بارندگی ها، همه  
همکارانم در حوزه های خدمات شهری، 
ترافیــک، عمران و شــهرداران مناطق و 
نواحی با آماده باش کامل، مدیریت میدانی 
کنتــرل آب گرفتگی هــا و رفــع موانع و 
اصلاحات هندسی را در دستور قرار دادند. 
این تلاش ها در ادامه  چندین ماه فعالیت 
نیروهای عملیاتی برای لایروبی و رفع زوائد 
کانال های انتقال آب های ســطحی بود. 
ضمن عذرخواهی بابت برخی مشــکلات 
پیش آمده، از شهروندان عزیز می خواهم با 
توجه جدی تری به رعایت نظافت مسیل ها 
و کانال های آب، به ما یاری برســانند. با 
تمام این تفاســیر اگر نتوانیم با تغییرات 
اقلیمی سازگار شــویم، معلوم نیست چه 
بر سر زیرساخت های شهری خواهد آمد. 
به اعتقاد مدیرکل پیش بینی و هشــدار 
سریع سازمان هواشناســی، کشور ما دو 
برابر متوسط جهانی با افزایش دما مواجه 
اســت. صادق ضیاییان، ضمن اشــاره به 
تغییر اقلیم در ایران و افزایش گرما گفت: 
باتوجه به اینکه طبیعت کشور ما خشک 
و نیمه خشک اســت، افزایش دما منجر 
به افزایش تبخیر و تعرق می شــود و این 
به معنای از دســت دادن آب کشور است. 
از طرفی دیگر طی 50ســال اخیر تعداد 
سال های خشک ما در کشور از نظر بارش 
بیشتر از ترسالی ها بوده است؛ همچنین 
سناریوهای اقلیمی نشان می دهد که طی 
دهه های آینده تعداد ســال های خشک 
ما بیشتر خواهد شــد. این سخنان نشان 
می دهد که باید در مواقع بحرانی آمادگی 
لازم را داشته باشیم و علاج واقعه را قبل از 
وقوع انجام دهیم تا در برابر افزایش دما و 

اقلیم آینده غافل گیر نشویم.

رئیس مرکز اورژانس پایتخت:

آمبولانس خصوصی حق 
جابه جایی بیمار بدحال را ندارد

ایرنا: رئیس مرکز اورژانس پایتخت گفت: بیمار 
بدحال فقط با اورژانس تهــران به مراکز درمانی 
منتقل می شود و آمبولانس های خصوصی حق 
جابه جایی بیمار بدحال را ندارد. پیمان صابریان 
توضیح داد: به همین دلیل وقتی آمبولانس تهران 
آژیر می کشد به معنای آن است که بیمار بدحال 
دارد یا آنکه بر ســر بالین بیمار بدحال می رود. 
وی همچنین با اشــاره به افزایش قیمت داروها 
و تحریم های ظالمانه آمریکا در حوزه بهداشت 
و درمان گفت که تمام نیازهای دارویی اورژانس 
در داخل تولید می شود و تحریم ها بر این بخش 
اثری نداشته اســت. صابریان همچنین با تاکید 
بر اینکه یکی از نهادهای مهم درحوزه سلامت، 
اورژانس کشور است اما هنوز تعداد نیرو، پرسنل و 
آمبولانس های اورژانس تهران استاندارد نیست، 
اظهار کرد: براساس استانداردهای جهانی هر ۲0 
هزار نفر یک کُد آمبولانس نیاز دارد که در تهران 
به 500 کُد آمبولانس نیاز است که تا رسیدن به 

این آمار هنوز فاصله زیادی داریم.

معاون استاندار تهران:

 راهکار حل معضلات ری 
جدایی آن از تهران نیست

ایسنا: معاون اســتاندار تهران با تاکید بر لزوم 
حفظ یکپارچگی تهــران گفت: قطعــا راهکار 
 حل مشــکلات ری جدایی آن از تهران نیست. 
محمد تقی زاده، در حاشیه پنجمین جلسه شورای 
هماهنگی مدیریت بحران دربــاره جدایی ری 
از تهران گفت: قطعا ایــن موضوع نیازمند قانون 
است. برای تصمیم گیری چنین مسئله ای قطعا 
بدون نگاه کارشناسی این امر امکان پذیر نیست. 
به نظر شخصی بنده از حیث کالبدی جدایی ری 
از تهران نمی تواند کارکردهای مثبتی داشته باشد 
و قطعا یکپارچگی که ما برای تهران به دنبال آن 
هستیم را به هم می ریزد. وی افزود: توقعات مردم 
ری به جاست و تا حدودی شهرداری تهران تلاش 
برای رفع آن را در دستور کار خود قرار داده و به 
ری خدمات لازم را ارائه می کند، اما مثلا در مورد 
پسماند و مجموعه آرادکوه نیازمند توجه بیشتری 
هستیم که مطالبه مردم ری است. قطعا می توان 
به مردم ری این قول را داد که با تمهیدات درست و 
مطالعات دقیق و اجرای آن ها دغدغه های موجود 
را حل و فصل کرد. تقی زاده تاکید کرد: بی تردید 
راهکار حل چنین مســائلی جدایی ری از تهران 
نیست. باید کار کارشناســی صورت بگیرد و در 

قالب یک مدل این موضوع بررسی شود.

برای پیشگیری از خودکشی انجام شد؛

 الزام شهرداری 
به اصلاح ساختاری پل طبیعت 

تسنیم: ســرهنگ علی کارخانــه، در نشست 
خبری با اشاره به اقدامات پیشگیرانه سرکلانتری 
سوم پلیس پیشگیری تهران بزرگ برای کاهش 
وقوع اقدام به خودکشی از روی پل طبیعت، اظهار 
کرد: فضای بوســتان آب و آتش فضای خوب و 
مناسبی است و شــهروندان زیادی برای سپری 
کردن اوقات فراغت خود بــه این پارک مراجعه 
می کنند، اما متأسفانه هر از چندگاهی از روی پل 
طبیعت )واقع شده در بوستان آب و آتش( شاهد 
اقدام به خودکشی هستیم. سرکلانتر سوم پلیس 
پیشگیری تهران بزرگ ادامه  داد: این پلیس برای 
پیشگیری از اقدام به خودکشی از روی این پل، 
آسیب شناسی و بررســی های لازم را انجام داد 
و مراتب را به مقام قضایی )دادســرای ناحیه سه 
تهران( اعلام کردیم. وی تصریح کرد: مقام قضایی 
نیز شــهرداری تهران را الزام کرده تا اصلاحات 
ساختاری لازم بر روی این پل انجام شود تا شاهد 
کاهش خودکشی از روی این پل باشیم. این مقام 
انتظامی با اشاره به افزایش نگهبانان پل طبیعت 
و توجیه آن ها در این رابطه، خاطرنشــان کرد: 
همکاران انتظامی به محض اطلاع از وقوع اقدام به 
خودکشی از روی این پل، با مشاور و روانشناسان 
مستقر در کلانتری به محل اعزام شده و اقدامات 
پیشــگیرانه خود را انجام می دهند که با همین 
اقدامات در چند وقت اخیر توانستیم دو نفر را از 
اقدام به خودکشی از روی این پل منصرف کنیم.

سخنگوی سازمان اورژانس کشور خبر داد:

 تصادف مینی بوس دانش آموزان 
با کوه در سیستان وبلوچستان

ایسنا: ســخنگوی ســازمان اورژانس کشور از 
تصادف مینی بوس دانش آموزان با کوه و واژگونی 
آن در اســتان سیستان و بلوچســتان خبر داد. 
مجتبی خالدی گفت: این حادثه حدود ســاعت 
۷ صبح چهارشــنبه در جاده محور نیکشهر به 
ایرانشهر روستای شگیم بالا رخ داد. وی ادامه داد: 
مینی بوس که حامل دانش آموزان دختر بود، بعد 
از برخورد با کوه متاسفانه واژگون می شود. وی 
افزود: با اعلام حادثه به اورژانس 115 بلافاصله 
سه دســتگاه آمبولانس و یک دستگاه اتوبوس 
آمبولانس به محل اعزام شــد. براساس گزارش 
اورژانس کشــور، خالدی گفت: متاسفانه در این 
حادثه 10 نفر مصدوم شدند که پس از اقدامات 
اولیه توسط تکنسین های اورژانس به نزدیک ترین 

مراکز درمانی انتقال یافتند.
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ادامه از صفحه یک... 
در این مواقع بهترین کار این است که والدین 
در بین داستان سرایی کودک، کمک کنند تا 
حقایق به درستی بیان شود. پدر و مادر، حتی 
مربیان مدارس و مهدکودک باید بدانند دروغ 
گفتن بچه ها برای به دست آوردن چیزی یا 
اجتناب از انجام کاری صورت می گیرد؛ از این 
رو نیاز است که حقیقت را با توجه به شواهدی 
که دارند، با کودک یا حتی نوجوان در میان 
گذارند. برای جلوگیری از تکرار دروغ گویی 
بچه ها باید نخســت خود والدیــن و مربیان 
الگوی راســت گویی برای آنان باشــند و در 
مرحله بعد به فرزندان آموخت که دروغ گفتن 
اشتباه است و بهتر است حقیقت را بگویند؛ 
راســت گویی در کودکان را تشــویق کنیم. 
برای دروغ گویی پیامد منفی )تنبیه( در نظر 
بگیریم و اجازه ندهیم فرزندان با دروغ گفتن 
به آنچه می خواهند برسد. والدین و مربیان 
ســعی کنند کودک را با برچســب دروغ گو 
خجالت زده نکنند،  بزرگ تــرِ فرزندان برای 
اینکه بخواهد دروغ گویی کودک را درمان یا از 
تکرار آن جلوگیری و به نوعی به راست گویی 
هدایت کند،  نیاز اســت دلیل دروغ گویی را 

جویا شود،
 زیرا برخی مواقع کودک به دلیل اینکه اجازه 
بیان حقیقت را ندارد یا از سوی فرد دیگری 
تهدید شــده یا برای بیان آن تنبیه خواهد 
شد، راهی جز توســل به دروغ پردازی پیدا 
نمی کنند. پدرومــادر چنان چه می خواهند 
کودک آن ها نــه از ســر واماندگی و ضعف 
فردی،  بلکه از روی صداقت،  راســت گویی 
را بیاموزد، هنگامی کــه تلاش دارد موضوع 
اتفاق افتاده را به درســتی بیان کند، نباید 
 او را سرزنش و برچسب دروغ گوی به فرزند 

بزند. 
یا اینکه زمانی که دروغ گویی برای بچه عادی 
شــد، والدین نباید به آن پاداش دهد. برخی 
مواقع دروغ گویی بچه ها ناشــی از تحریک 
خانواده هاســت؛  برای نمونه در مواقعی که 
پدر و مادر یا شخص دیگری، کودک را تحت 
فشــار ســؤال و جواب مکرر قرار می دهد و 
راجع به مســائلی که تمایلی به پاسخ دادن 
به آن را ندارد،  این امــر خودبه خود موجب 
می شــود کودک و یا حتی نوجوان آنچه به 
درستی اتفاق افتاده را نتواند یا نخواهد، بیان 
کند. آموزش نادرست، جلب توجه دیگران، 
احســاس نیاز، ترس از بیان واقعیت، انتظار 
و توقع بیش از انــدازه، ترس از مقایســه و 
سرزنش را از عمده عوامل گرایش کودکان و 

نوجوانان به دروغ پردازی است.

یادداشت

رئیس پلیس مبارزه با موادمخدر ناجا 
خبر داد:

کشف ۶ تن »شیشه افغانی«
مهر: رئیس پلیس مبارزه با موادمخدر ناجا، از 
کشف ۶ تن »شیشه افغانی« در مرزهای شرقی 
و حاشیه شرق کشــور از ابتدای سال تاکنون 
خبر داد. سردار مســعود زاهدیان، در توضیح 
راه های شــناخت و معرفی ماده مخدر جدید 
به اســم »شیشــه افغانی« اظهار کرد: شیشه 
افغانی همان ماده مخدر شیشــه است ولی با 
ناخالصی های بیشــتر؛ این ماده مخدر نسبت 
به ماده مخدر شیشه از مواد و پیشتازهایی که 
ناخالصی های بیشتری دارد درست می شود. 
وی افزود: »شیشه افغانی« بسیار آسیب زا است 
و تاثیرات سوء بهداشتی بسیاری را هم نسبت 
به مواد مخدر دیگری در مصــرف کنندگان 
ایجاد می کند. وی با اشــاره به بیماری هایی 
که »شیشه افغانی« برای مصرف کننده ایجاد 
می کند، گفت: جدا از تمــام بیماری هایی که 
هر ماده مخدری برای مصرف کننده به همراه 
دارد، این ماده تأثیر مستقیم در ریه، سیستم 
تنفســی و گوارشــی مصرف کننده هم دارد. 
سردار زاهدیان ادامه داد: علاوه بر خطراتی که 
هر نوع ماده مخدر برای یک فرد ایجاد می کند، 
»شیشه افغانی« خطرات بیشتری را برای فرد 
مصرف کننده ایجاد می کنــد. وی بیان کرد: 
»شیشه افغانی« از نظر ظاهری شبیه به شیشه 
معمولی است و هیچ تفاوتی از نظر ظاهر، رنگ 
و بو با ماده مخدر شیشه معمولی ندارد. رئیس 
پلیس مبارزه با مواد مخدر ناجا افزود: قیمت 
»شیشــه افغانی« نســبت به شیشه معمولی 
بسیار پایین است و همین موضوع سبب شده 
تا قیمت شیشه در کشور کاهش داشته باشد. 
سردار زاهدیان خاطرنشان کرد: از ابتدای سال 
تا الان ۶ تن از این مواد را در مرزهای شرقی و 

حاشیه شرق کشور کشف کردیم.

حادثه

 اصلاح مغایرت  احتمالی قانونی شیوه نامه انضباطی دانشجویان پلمب موسساتی که مراسم عقد آریایی برگزار می کردند
باشگاه خبرنگاران جوان: رئیس کانون سردفتران ازدواج و طلاق، در رابطه با رواج عقدآریایی در دفاتر ثبت ازدواج اظهار کرد: با توجه 
به غیرقانونی بودن برگزاری مراسم عقد آریایی در دفترخانه های رسمی ازدواج اخیرا شاهد تأسیس موسساتی در کنار دفترخانه های 
ازدواج بودیم که آن ها مراسم عقد آریایی را برگزار می کردند و بر این اساس شکایتی علیه این موسسات به دادسرای سعادت آباد ارسال 
شد. علی مظفری بیان کرد: در حال حاضر پرونده ۲1 نفر از افراد شاغل در این موسسات به اتهام جعل عنوان در دادسرای سعادت آباد در 
حال رسیدگی است. وی با بیان اینکه دادرسی در خصوص متصدیان و افراد شاغل در این اماکن در حال انجام است، افزود: حکم آن ها هنوز 
صادر نشده است. مظفری در رابطه با پلمب موسسات غیرمجازی که اقدام به برگزاری مراسم عقد آریایی می کردند، گفت: 10 موسسه 

در تهران، 1۴ موسسه در البرز و 10 موسسه در سایر استان های کشور  به علت برگزاری مراسم عقد آریایی پلمب شدند.

 ایرنا: معاون حقوقی رئیس جمهوری در حاشیه نشست هیئت دولت در پاسخ به خبرنگاران درباره تصویب شیوه نامه انضباطی دانشجویان 
گفت: ما برای تصویب این شیوه نامه با تشکل های دانشجویی صحبت کرده و نظر وزرا را می گیریم و اگر موردی وجود داشته باشد که 
مغایر با قانون اساسی یا سایر قوانین باشد یا با منشوری که رئیس جمهوری ابلاغ کردند، مغایرتی داشته باشد، آن را اصلاح می کنیم. لعیا 
جنیدی افزود: شیوه نامه قبلی را اصلاح می کنیم. چون شیوه نامه انضباطی در همه کارها وجود دارد. مثلا من عضو هیئت علمی دانشگاه 
تهران هستم و یک قانون انتظامی در دانشگاه وجود دارد که ما باید قوانین را رعایت کنیم. بنابراین برای کسی که کارمند است قانون 
تخلفات اداری وجود دارد که باید آیین نامه ها و دســتورالعمل های اداری را رعایت کند. وی افزود: ما نمی خواهیم محیط دانشگاهی و 

اصالت کار علمی و فعالیت های ما که اعتبار دانشگاه و دانشجو است از بین برود. 

عکس خبر 

کویر ابوزیدآباد در کاشان یکی از بهترین ها برای 
علاقه مندان به کویرنوردی محسوب می شود. از 
لحاظ موقعیتی جغرافیایی کویر ابوزیدآباد در کاشان 
بخشی از بیابان بزرگ بند ریگ در شمال ابوزیدآباد 
و شمال شرقی کاشان محسوب می شود.
 بهنام یوسفی
خبرگزاری مهر 

گشتی درکویر »ابوزیدآباد« کاشان

نسل فردا/ گروه جامعه
news@ naslefarda.net

خبر ویژهخبر روزشهری
مدیرکل دفتر حقوقی ستاد مبارزه با مواد مخدر کشور:

 سالویا ؛ مخدری که مصرف کننده 
را »زامبی« می کند 

مدیرکل راهداری و حمل  و نقل جاده ای استان مرکزی:
 سرعت رانندگی در استان مرکزی
 بیشتر از میانگین کشوری است

در حاشیه جلسه شورای هماهنگی مدیریت بحران اتفاق افتاد
 دعوای مدیرعامل آب منطقه ای 

و معاون خدمات شهری شهرداری تهران
ایسنا: مدیرکل دفتر حقوقی و امور مجلس ستاد مبارزه با موادمخدر 
کشــور از رشــد ۷0۳ درصدی تنوع مواد روان گردان و مواد مخدر 
جدید طی 10 سال گذشــته در جهان خبر داد . محمد ترحمی،  در 
این باره بیان کرد: براســاس آمارهای جهانی )UNODC( در ســال 
۲00۹ میلادی NPS 1۶۶ )مواد روان گردان( جدید توسط شهروندان 
کشــورهای مختلف مورد اســتفاده قرار گرفت که در سال ۲01۹ 
میلادی این رقم به حدود ۸0۳ فقره رسید؛  یعنی طی 10 سال اخیر 
تنوع مواد روان گردان جدید یا ام پی اس ها ۷0۳ درصد رشد داشته اند 
که حدود 1۷0 نمونه از آن ها وارد ایران شده است، لذا این تشدید تغییر 
رویکرد از مصرف مواد سنتی به مصرف مواد صنعتی و روان گردان ها 
امروز جامعه جهانی را حساس کرده و متولیان امر مبارزه با مواد مخدر 
و روان گردان ها را به فکر فرو برده است تا تدابیر جدی تری را در زمینه 

مبارزه، مقابله و مداخلات اجتماعی اتخاذ کنند.
وی با اشاره به اینکه مواد روان گردان صنعتی یا گیاهی جدید اثرات 
مخرب بدتری دارنــد، به معرفی برخی مخدرهــای جدیدی که در 
ایران وجود دارد پرداخت و گفت: کانابینوئیدهای صنعتی که شاخه 
شاهدانه هستند، در حدود 10۸ نوع مختلف دسته بندی می شوند؛ 
اما ۹0درصد کانابینوئیدهای صنعتی جدید، تدخینی و برای انسان 
بسیار مضر هســتند. ترحمی ادامه داد: فنیل آفرین، کاتینون های 
صنایعی و موادی با منشا گیاهی و کتامین ها )داروهای بیهوش کننده 
دامی( نیز که درحال حاضر ۹ نوع از آنها در زمینه روان گردان ها مورد 
استفاده قرار می گیرند نیز از موادی هستند که برای مصرف کنندگان 

خطر بالایی دارند.
وی ادامه داد: همچنین شــمال کشــور ایران نیز که مستعد رشد 
گیاه »مریم گلی« اســت به مراتب گیاهانی مانند ســالویا کشت و 
برای معرفی به جوانان، در فضاهای مجازی تبلیغ می شــود. مصرف 
کنندگان مخدر ســالویا به محض مصرف دچار جنون آنی شــده و 
دست به قتل و جنایت ها می زنند، در واقع این ماده ریشه جنایی دارد. 
 به طوری که حرکات فرد پس از مصرف شبیه به زامبی ها و آدم خوارها 

می شود.

 مدیرکل راهداری و حمل و نقل 
اراک/ رضوان داودی جم
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جاده ای استان مرکزی گفت: 
سرعت رانندگی در این استان، 
هفت کیلومتر برساعت بیشتر از متوســط کشوری است. علی زندی فر، 
اظهار کرد: سرعت زیاد یکی از عوامل بروز تصادفات جاده ای است و بخشی 
از تصادفاتی که روزانه در محورهای مواصلاتی استان رخ می دهد، ناشی از 
سرعت بالای خودروهاســت. وی با تاکید بر اینکه ســرعت غیرمجاز، 
بیشــترین فراوانی تخلفات رانندگــی را در محورهای اســتان به خود 
اختصاص داده است، گفت: رانندگی با ســرعت مجاز و مطمئن، عامل 
مهمی برای کاهش تصادفات جاده ای است. زندی فر در ادامه گفت: با توجه 
به اینکه شهرستان »زرندیه« پیشانی استان مرکزی بوده و محورهای آن 
جزو مسیرهای پرتردد استان است، لذا ایمنی راه های این شهرستان از 
اهمیت خاصی برخوردار است. وی با اشاره به طرح های نیمه تمام در حوزه 
راه شهرستان گفت: اعتبار مورد نیاز برای اجرای طرحی جهت کاهش 
تصادفات در محدوده پل دوم راه آهن و زیرگذر شهرک صنعتی پرندک از 
یک سال پیش تأمین شده و طی مناقصه ای دو پیمانکار برای این پروژه 
انتخاب شــد؛ ولی متاســفانه با وجود پیگیری های انجام شده، شاهد 
کم کاری از جانب پیمانکار بودیم. وی اظهار کرد: با حل مشکلات و تکمیل 
مدارک پیمانکار و شروع فعالیت پروژه می توانیم هر کدام از زیرگذرها را 
طی دو الی سه ماه به بهره برداری برســانیم. زندی فر، به چگونگی حل 
مشکل ورودی محور زاویه به اخترآباد و حادثه خیز بودن آن منطقه اشاره 
کرد و گفت: مشکل ورودی اخترآباد باید به صورت اساسی مورد بحث و 
بررسی کارشناسی قرار بگیرد تا بتوانیم یک زیر گذر یا روگذر در آن منطقه 
احداث کنیم. از دیگر برنامه ها جهت کاهــش تصادفات جاده ای در این 
مناطق، نصب تابلوهای راهنمایی رانندگی، چراغ چشمک زن، خط کشی 
جاده ها و ایجاد روشنایی است که درحال حاضر برای خط کشی جاده ها 
پیمانکار شروع به کار کرده است و در صورت مشخص شدن پیمانکار برای 
طرح های بعدی، اولویت اول با شهرستان زرندیه است. وی افزود: در تلاش 
هستیم که ظرف یک ماه آینده طرحی موقت جهت اجرا در ورودی شهر 

زاویه برای ایمنی بیشتر و کاهش سوانح عملیاتی کنیم.

باشگاه خبرنگاران جوان: مدیرعامل آب منطقه ای تهران در جلسه ستاد 
پیشگیری، هماهنگی و فرماندهی عملیات پاسخ به بحران استان تهران  
اظهار کرد: در مباحث مربوط به وقوع سیل نکاتی ضرورت دارد که باید به 
آن ها رسیدگی شود؛ همچنین یک برنامه منظم برای دستگاه های اجرایی 
ابلاغ شود. وی با بیان اینکه باید در محور رودخانه های خارج از تهران باید 
در حالت آماده باش باشــیم، افزود: تصرف های فراوانی در طول 50 سال 
گذشته در اطراف و محدوده رودخانه های جاجرود، کن و کرج  انجام شده 
است و این رودخانه ها پاسخگویی شرایط عادی در موارد جریان نیستند.
رضوی تصریح کرد: 1۲0 نقطه حادثه خیز در اســتان تهران شناسایی و 
به شهرداری تهران منعکس شده اســت، اما تنها 10 درصد از مشکلات 
نقاط حادثه خیز رفع شده و ۹0 درصد مشــکلات آن ها هنوز باقی مانده 
است.وی افزود: اگر بتوانیم از مشــکلات جلوگیری کنیم دیگر نیازی به 
عذرخواهی شهردار از مردم نیست و هماهنگی بین دستگاه ها می تواند از 
بحران ها جلوگیری کند.در ادامه یزدانی، معاون خدمات شهری شهرداری 
تهران در واکنش به صحبت های رضوی، مدیر عامل آب منطقه ای تهران 
گفت: آقای رضوی به خاطر انتخابات این صحبت ها را می کند. رضوی، در 
پاسخ گفت: این مباحث ربطی به موضوع انتخابات ندارد و این مشخص 
است که ما شهردار تهران را در هیچ یک از جلسات ندیدیم و ایشان حضور 
نداشتند و در پشت پرده غیبت هستند. در ادامه تقی زاده، معاون استاندار 
تهران گفت: امیدواریم شهردار تهران از پشــت پرده غیبت ظهور کند. 
رضوی، مدیر عامل آب منطقه ای تهران گفت: تمام دستگاه های اجرایی و 
شهرداری ها مشکلات منابع دارند و می توان با هماهنگی بین دستگاه های 
مختلف نسبت به حل مشکلات اقدام کرد. وی ادامه داد: می توان با تشکیل 
کارگروهی به ریاست معاون عمرانی استانداری تهران نسبت به بررسی و 
برطرف کردن مشکلات اقدام کرد.رضوی افزود: ۶۶۷ کیلومتر بر اساس 
مطالعات صورت گرفته مساحت خطرپذیر در استان تهران وجود دارد که 
حداقل 1۲0 کیلومتر از آن را باید ســاماندهی کرد که قسمت عمده آن 
در منطقه یک و ۲ شهر تهران اســت. وی اضافه کرد: اختلاف نظر هایی با 
شهرداری تهران در مباحث سیلاب و فرونشست ها وجود دارد که نسبت به 

رفع این اختلاف نظر ها و اجرای پروژه ها باید اقدام شود.


